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Nyomtatott és online sajtó 
 

Sulyok Tamás kitüntette Aleksandar Vucic szerb elnököt 
2025. február 17. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, Origo, 444.hu 

A Magyar Érdemrend nagykeresztje a nyaklánccal és az arany sugaras csillaggal kitüntetést 

adta át Sulyok Tamás köztársasági elnök hétfőn Aleksandar Vucicnak, a Szerb Köztársaság 

államfőjének. A Sándor-palota Tükörtermében rendezett ünnepségen Sulyok Tamás 

hangsúlyozta: sokszor észre sem vesszük, hogy az idő, amelyben élünk, történelmi 

jelentőséggel bír, és történelmi hatású tettekre is képesek vagyunk, mint a most kitüntetett 

szerb államfő. Hozzátette, az elmúlt századok során sokszor elkövettük azt a hibát - amibe 

szomszéd népek gyakorta beleesnek -, hogy energiánkat, tudásunkat és lehetőségeinket 

egymás ellenében igyekeztünk felhasználni, ahelyett, hogy egymást építve kamatoztattuk 

volna, és együtt váltunk volna erősebbekké, "válság- és értékállóbbakká". Hozzátette: 

legjobbjaink közül mindig voltak jó néhányan, akik felül akarván emelkedni 

szűklátókörűségünkön, keresték az együttműködési lehetőségeket, és hangsúlyozták a közös 

erőfeszítés hasznos és számos eredménnyel kecsegtető voltát. Mára végre ők kerekedtek felül. 

Az előrelátók, a bölcsek, a megbékélők, a közös munkában bízók - fogalmazott, hangsúlyozva, 

"ma történelmi időket élünk, és ezek az idők nekünk kedveznek; nem szerbeknek vagy 

magyaroknak, hanem a szerbeknek és a magyaroknak". 

 

Orbán Viktor: Aleksandar Vucic a balkáni stabilitás bajnoka 
2025. február 17. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Mandiner, 24.hu, Origo, Ma7.sk,  

A balkáni stabilitás bajnokának nevezte Aleksandar Vucic szerb elnököt Orbán Viktor 

miniszterelnök hétfőn Budapesten. A magyar kormányfő a szerb elnökkel folytatott tárgyalásai 

után tartott sajtótájékoztatón azt mondta, a Balkán-régió stabilitása Szerbia stabilitásával függ 

össze, Szerbia pedig akkor stabil, ha erős, határozott vezetése van, ezért mi Aleksandar 

Vucicban a balkáni stabilitás bajnokát is tiszteljük. Orbán Viktor emlékeztetett arra, hogy a 

szerb államfő a nap folyamán a legmagasabb magyar kitüntetést vette át a magyar köztársasági 

elnöktől. A miniszterelnök azt mondta, a szerb és a magyar nemzet történelmi kihívásai nem 

most először azonosak. Voltak vezetők, akik ezt felismerték, és voltak, akik nem. A mai nap azt 

ünnepeljük, hogy Szerbiának olyan elnöke van, aki ezt felismerte, sőt ennek jegyében is 

cselekedett, és alakította a szerb-magyar kapcsolatokat a migráció, a katonai biztonság vagy az 

energiabiztonság kérdésében is - jegyezte meg. Orbán Viktor hangsúlyozta: nincs magyar 

energiabiztonság Szerbia nélkül és szerb energiabiztonság Magyarország nélkül. "Szerbiát mi, 

magyarok ma úgy látjuk, mint Európa egyik, de talán legsikeresebb országát" - jelentette ki a 

miniszterelnök hangsúlyozva, hogy Szerbia sikeresen ellenállt a rá nehezedő nyomásnak, és így 

"nem csúszott bele abba a háborúba, aminek, reméljük, mindjárt vége lesz". 
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Aleksandar Vucic: hiszünk abban, hogy eljön a béke Oroszország és Ukrajna 

között 
2025. február 17. – MTI, hirado.hu, atv.hu, Origo, Magyarszo.rs, Felvidék.ma 

A víziónk a béke, és hiszünk abban, hogy a béke eljön Oroszország és Ukrajna között - mondta 

Aleksandar Vucic szerb államfő, miután a magyar miniszterelnökkel tárgyalt hétfőn 

Budapesten. A szerb elnök az Orbán Viktorral tartott közös sajtótájékoztatón kiemelte, a béke 

nagyon sokat jelentene mind Szerbiának, mind Magyarországnak. Aleksandar Vucic 

köszönetet mondott a magyar miniszterelnöknek azért, hogy foglalkozik a Nyugat-Balkánnal, 

megérti a szerb nép igényeit, és fellép Bosznia-Hercegovina destabilizációja ellen. Aleksandar 

Vucic megtiszteltetésnek nevezte, hogy Orbán Viktor felterjesztésére Sulyok Tamás 

köztársasági elnök a Magyar Érdemrend nagykeresztje elismeréssel tüntette ki. A szerb elnök 

barátinak és nyitottnak nevezte a szerb-magyar viszonyt, és azt mondta, biztos benne, hogy a 

szerbek a magyarok leghűségesebb barátai. Úgy vélte, a két nép barátsága nem lenne ilyen 

Orbán Viktor magyar miniszterelnök, Tomislav Nikolic volt szerb elnök és a nemrégiben 

elhunyt Pásztor István, a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) egykori elnöke nélkül. A szerb 

elnök szövetségesének, barátjának és tanárának nevezte Orbán Viktort, kiemelve, hogy szerinte 

a magyar miniszterelnök mert a jövőbe nézni, és volt bátorsága kimondani mindazt, amit 

mások nem mertek. 

 

Szijjártó Péter: kezdődnek az amerikai-orosz tárgyalások az ukrajnai békéről 
2025. február 17. – MTI, Demokrata, Magyar Nemzet 

Holnap Rijádban a külügyminiszter-kollégák vezetésével megkezdődnek az amerikai-orosz 

tárgyalások az ukrajnai békéről - írta hétfőn Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter a 

Facebook-oldalán. "Mi, békepárti magyarok, három éve erre vártunk!" - fogalmazott a 

miniszter. "A háborúpárti európaiak sikítanak, hogy ők nem ülhetnek ott az asztalnál, de miért 

is ülnének ott" - mutatott rá bejegyzésében Szijjártó Péter, hozzátéve: a tárgyalások a békéről 

szólnak, ott háborúpártiaknak nem osztanak lapot. 

         
Csoma Botond: nincs esély a bizalmatlansági indítvány megszavazására, 

Antonescut pedig nem kell lecserélni  
2025. február 17. – Krónika 

Nincs esély arra, hogy a parlament elfogadja a Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) által 

beterjeszteni kívánt bizalmatlansági indítványt – jelentette ki a Krónika kérdésére Csoma 

Botond, az RMDSZ képviselőházi frakcióvezetője. Kifejtette: ha Bolojan nem a koalíció 

jelöltjeként indulna, akkor felrobbantaná a kormánykoalíciót. „Ha Bolojan elindulna, csak 

Călin Georgescu és a szélsőségesek malmára hajtaná a vizet. Miután a koalíció eldöntötte, hogy 

Antonescu a közös jelölt – Antonescu személyét mind a három politikai alakulat jóváhagyta, 

döntés született arról, hogy ő a közös jelölt –, és ezek után Bolojan mégis elindul, akkor a 

komolytalanságon túl felrobbantaná a koalíciót” – hangsúlyozta az RMDSZ-es politikus.  
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2025/02/17/szovetsegesenek-baratjanak-es-tanaranak-nevezte-orban-viktort-a-szerb-elnok
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2025/02/17/szovetsegesenek-baratjanak-es-tanaranak-nevezte-orban-viktort-a-szerb-elnok
https://demokrata.hu/vilag/kezdodnek-az-amerikai-orosz-targyalasok-az-ukrajnai-bekerol-951939/
https://kronikaonline.ro/belfold/csoma-botond-nincs-esely-a-bizalmatlansagi-inditvany-megszavazasara-antonescut-pedig-nem-kell-lecserelni
https://kronikaonline.ro/belfold/csoma-botond-nincs-esely-a-bizalmatlansagi-inditvany-megszavazasara-antonescut-pedig-nem-kell-lecserelni
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Rajtol az államelnök-választás időszaka  
2025. február 17. – Krónika, erdon.ro, szekelyhon.ro 

A kormány által jóváhagyott menetrendnek megfelelően ezen a héten elkezdődik az 

államelnök-választás időszaka. Az államelnök-választás első fordulóját május 4-én, a 

másodikat május 18-án tartják. Az államelnök-választási időszak legfontosabb eseményei a 

Központi Választási Iroda megalakulása és az intézmény elnökének kinevezése, a jelöltek 

iktatása, a választási kampány megkezdése, illetve a két választási forduló lebonyolítása az 

országban és a külképviseleti szavazóhelyiségekben.  

 

Székelyföld anyaországi szemmel – Dolhai István főkonzullal beszélgettünk 
2025. február 17. – maszol.ro 

FK Csíkszereda vagy Csíkszeredai Sportklub, azaz foci vagy hoki? Hogyan látszik 

magyarországi szemmel Székelyföld állapota? Mi a főkonzulátus nemzetpolitikai szerepe? 

Miként járul hozzá a Sapientia egyetem az elvándorlás megakadályozásához? Van-e, lesz-e 

anyarországi pénz a határon túli intézmények támogatására? Magyarország csíkszeredai 

főkonzulját kérdeztük. 

 

Barti Tihamér előzetes letartóztatás után hatósági felügyelet alá került  
2025. február 17. – szekelyhon.ro 

Szabadon járhat-kelhet mostantól kezdve Barti Tihamér, a Hargita megyei tanács alelnöke, akit 

az Országos Korrupcióellenes Ügyosztály (DNA) indítványára a Hargita Megyei Törvényszék 

február 12-én helyezett előzetes letartóztatásba, de fellebbezésének helyt adva ezt a 

kényszerintézkedést hatósági felügyeletre enyhítették. Bartit azzal gyanúsítják, hogy az 

RMDSZ Gyergyószéki Területi Szervezetének elnökeként, egyúttal a Hargita Megyei Tanács 

alelnökeként az elmúlt évben befolyást gyakorolt az Országos Adó- és Pénzügyi Hivatal egyes 

vezetőire annak érdekében, hogy ideiglenesen (2024. december 31-ig) Kurkó Andrást nevezzék 

ki a Hargita Megyei Közpénzügyi Adminisztráció igazgató-helyettesének. A vádhatóság szerint 

mindezt azért, hogy Kurkó olyan, nem nyilvános információkat szolgáltasson ki a közpénzügy 

adatbázisából, amelyek Barti saját maga vagy másvalaki számára haszonszerzéssel járnak. 

 

Mátyás király előtt tisztelegnek Kolozsváron  
2025. február 17. – Krónika 

Hunyadi Mátyás születésének 582. évfordulója alkalmából korabeli hangulatot megidéző 

programokkal várják a közönséget február 22−24. között. A 33 alkalommal a kincses városi 

Amaryllis Társaság szervezte ünnepség keretében február 22-én 19.30-tól a Sapientia EMTE 

központi épületében reneszánsz táncokat láthat a közönség a dévai Renaissance táncegyüttes, 

a Sapientia táncművészeti szaka diákjainak, a Passeggio Historikus táncegyüttes, valamint az 

Amaryllis táncegyüttes előadásában. A művészeti megújulást hozó korszak táncainak 

hagyományait ápoló, tavaly elhunyt Szabó Anikó emlékére is szervezett estet reneszánsz 

táncház zárja.  
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Felújítják a pécskai Magyar házat 
2025. február 17. – Nyugati Jelen 

A pécskai Magyar házat 2018 augusztusában vásárolták meg, az eltelt években sok értékes 

régiséget, használati eszközt és bútort gyűjtöttek oda, amelyeket a helybeli polgároktól kapták. 

Mindaddig gyűjtögették, amíg tele nem lett a ház. Most viszont az épület felújítására készülnek, 

ezért a házban összegyűlt dolgokat az elmúlt hétvégén mintegy 15-en kipakolták. Sajnos, a ház 

villanyszolgáltatását lekapcsolták, ezért a felújítási munkálatokig azt vissza kell köttetniük. 

Megígérték, hogy a nyári vakációra a házat a gyermekek rendelkezésére bocsátják. 

Megbeszélték: a villanyáram visszaköttetésére összeadják a pénzt, hogy ne legyen szükséges 

elvenni a felújításra szánt összegből. 

        
Több mint ezren támogatták aláírásukkal az érsekújvári magyar iskolaközpont 

létrehozását 
2025. február 17. – Új Szó  

Petícióban követelik az érsekújváriak és a környező falvakban élők az érsekújvári Czuczor 

Gergely Alapiskola és a Pázmány Péter Gimnázium összevonását, egy magyar iskolaközpont 

létrehozását. A petíciót már több mint ezren írták alá. Petíciót indítottak az érsekújváriak egy 

magyar iskolakozpont létrehozásáért.  A Szlovák Köztársaság alulírott polgárai, Érsekújvár 

városának és vidékének lakosai kérjük Érsekújvár városát és Nyitra Megye Önkormányzatát, 

az érsekújvári Czuczor Gergely Alapiskola és az érsekújvári Pázmány Péter Gimnázium 

fenntartóit a nevezett iskolák összevonására, egy magyar tanítási nyelvű intézményként – áll 

az online petícióban, amit eddig 994 lakos írt alá. A nyomtatott petíciós íveken további, 

mintegy 300 személy támogatta a kezdeményezést.  A petíciót Farkas Tibor, a gimnázium 

iskolatanácsának elnöke, a két intézmény közös petíciós bizottságának a megbízottja indította 

Školské centrum s VJM v Nových Zámkoch - Magyar iskolaközpont Érsekújvárott elnevezéssel.  

 

A tallósi irodalmi kávéházból irány a galántai Tompa Mihályra 
2025. február 17. – ma7.sk  

A Galántai járás magyar iskoláiban már lezajlottak a Tompa Mihály Vers-és Prózamondó 

Verseny iskolai fordulói. Szép számmal jelentkeztek szavalók a megmérettetésre, a klasszikus 

és a modern összmagyar próza- illetve lírairodalom darabjaiból válogattak a diákok. Tallóson 

idén különleges volt az iskolai verseny: irodalmi kávéházat rendeztek be. A Galántai járás 

magyar iskoláiban már lezajlottak a Tompa Mihály szavalóverseny iskolai fordulói. A járásban 

az influenzajárvány miatt hosszabbított határidőt adtak meg a jelentkezések beküldéséhez. Az 

iskoláknak február 14-ig kellett beküldeni elektronikus úton a jelentkezőlapokat, 

kategóriánként két diákot jelölt egy-egy iskola a galántai illetve a vágsellyei járási 

megmérettetésre. A tallósi magyar alapiskola diákjai évek óta részt vesznek a versenyen. 

Horváth Anita igazgatónő elárulta, a roma diákjaik is nagyon szeretnek szavalni, már az alsó 
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https://nyugatijelen.com/jelenido/felujitjak-a-pecskai-magyar-hazat
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tagozaton megszeretik a próza és a versek világát, így a felső tagozaton sokszor már maguktól 

jönnek, és kérik a felkészítőket, keressenek számukra megfelelő hangulatú irodalmi művet. 

 

Nagyköveti látogatás a Garam mentén 
2025. február 17. – felvidek.ma  

Magyarország rendkívüli és megbízott szlovákiai nagykövete, dr. Balogh Csaba hivatalos 

protokolláris látogatást tett a Garam mente több településén. Ellátogatott Bénybe és 

Érsekkétyre, ahol a települések polgármestereivel, Herbacskó Anitával és Farkas Attilával 

találkozott, Zselízen pedig több helyszínt is felkeresett. Előbb a városházán találkozott Juhász 

András polgármesterrel, majd a Sacher-házban egyeztetett a Sacher PT és a Csemadok helyi 

szervezetének vezetőivel. Ezt követően ellátogatott a Zselízi Református Egyházközösséghez, a 

helyi magyar tannyelvű alapiskolába, óvodába, bölcsődébe és gimnáziumba is. A diplomatát az 

egyes helyszínekre Csenger Tibor, Nyitra megye alispánja is elkísérte. A nagykövetség hivatalos 

oldalán úgy fogalmaztak a körútról, hogy ezek a találkozások ismét megerősítették a 

nagykövetet, hogy a hit, az oktatás és a közösség ereje a jövő záloga. Balogh Csabát Betleni 

Fanni beosztott diplomata, helyettes konzul is elkísérte útjára. 

 

Ünnepi gálaműsor a Csemadok-alapszervezet megalakulásának 70. 

évfordulójára és évzáró taggyűlés Csécsben 
2025. február 17. – felvidek.ma  

A Csemadok Csécsi Alapszervezet vezetősége ünnepi gálaműsort szervezett a Csemadok Csécsi 

Alapszervezete megalakulása 70. évfordulója alkalmából a helyi kultúrház nagytermében, 

2025. február 15-én. Az ünnepi műsor után az alapszervezet megtartotta az évértékelő és évzáró 

taggyűlését is. A jubileumi találkozót megtisztelte jelenlétével Bubenko György, a Csemadok 

Kassa-környéki Területi Választmánya elnöke, Zborai Imre, a Csemadok Területi 

Választmányának titkára, Demko András, a Csemadok Területi Választmányának tagja, 

valamint Lukás Macák, a település polgármestere, Krcho Géresi Tímea helyi református 

lelkipásztor és Fedorka Zsolt helyi római katolikus plébános. A jubileumi találkozó elején 

Demko András vers- és prózamondó, népmesemondó Gál Sándor egyik versét szavalta el. A 

helyi éneklő- és hagyományőrző csoport egy nótacsokorral és egy új, a csoport tagjai által 

összeállított falusi jelenettel kedveskedtek a jubileumi találkozón. Bányász Emőke, a 

gálaműsor háziasszonya, a Csemadok-alapszervezet elnöke köszöntőjében elmondta: a csécsi 

alapszervezet 1955-ben alakult. Alapítói voltak: Pelegrin Márta, Lackóné szül. Vanyo Jolán, id. 

Weiszer Béla és Pelegrin Dezső. 
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„Vučićnak volt ahhoz bátorsága, amihez az előtte hatalmon levőknek 

évtizedeken át nem volt” 
2025. február 17. – Pannon RTV 

Dr. Pásztor Bálint a Facebookon posztolt annak kapcsán, hogy a szerb elnök átvette a Magyar 

Érdemrend nagykeresztjét. Orbán Viktor javaslatára tavaly augusztus 20-án, a véleményem 

kikérése mellett, Dr. Sulyok Tamás köztársasági elnök a Magyar Érdemrend nagykeresztjét 

adományozta Aleksandar Vučićnak. A kitüntetés átadására ma került sor Budapesten - 

fogalmaz dr. Pásztor Bálint.  A Vajdasági Magyar Szövetség elnöke a folytatásban leírja, hogy 

mivel érdemelte ki a magyar állami kitüntetés a szerb államfő. 10 éve törölte el Aleksandar 

Vučić kormánya a vajdasági magyarság kollektív bűnösségét kimondó, 1945-ben meghozott 

határozatokat. Vučićnak volt ahhoz bátorsága, amihez az előtte hatalmon levőknek évtizedeken 

át nem volt, hiába kértük őket - áll dr. Pásztor Bálint posztjában. Az ünnepséget követően 

Orbán Viktor miniszterelnök úr díszvacsorát adott a kitüntetett tiszteletére. Ekkor készültek a 

fényképek is. A VMSZ partnerséget építve, de önállóan politizál továbbra is, kizárólag a 

közösség érdekeit képviselve - emeli ki dr. Pásztor Bálint. 

 

Újra segít a Vajdasági Baráti Egyesület 
2025. február 18. – Pannon RTV 

1 millió 741 ezer forintot, vagyis valamivel több mint 4,5 ezer eurót sikerült összegyűjtenie a 

budapesti székhelyű Vajdasági Baráti Egyesületnek a kishegyesi Rácz család megsegítésére. 

A VBE tájékoztatása szerint az egyesület tagjai és szimpatizánsai adták össze a pénzt, 

Magyarországtól Vajdaságig, Felvidéktől Németországig. A kishegyesi kilenc gyermekes család 

otthona január 6-án leégett. A tűzeset után a nagymama megüresedett ingatlanjába költöztek 

be. Az önkormányzat egyszeri anyagi támogatást biztosított számukra, a Vöröskereszt pedig 

élelmiszer- és higiéniai csomagokkal segítette őket. Többen felajánlották segítségüket a 

felújításhoz, de a tűz okozta károk olyan jelentősek, hogy a biztosítási összeg sem lesz elegendő 

a teljes helyreállításhoz, ezért a családnak minden segítségre szüksége van. 

 

Több mint 400 fiatal vett részt a bérmálkozók találkozóján 
2025. február 17. – Pannon RTV 

A Tóthfaluban rendezett esemény célja az volt, hogy a bérmálkozás előtt álló fiatalok egy egész 

napos program keretében találkozhassanak egymással, tanuljanak és új ismereteket 

szerezzenek. Több mint 400 fiatal vett részt a Szabadkai Egyházmegye bérmálkozóinak 

találkozóján, amelyet Tóthfaluban rendeztek meg. A rendezvény kiváló alkalmat teremtett a 

barátkozásra és az ismerkedésre, hiszen a fiatalok különböző foglalkozásokon vehettek részt. 

A közösséghez való tartozás és az egymás támogatása meghatározó szerepet játszik a hitben 

való megerősödésben. A résztvevők tavasszal vehetik fel a bérmálás szentségét, így ez az 

esemény segített őket lelkileg is felkészíteni erre a fontos mérföldkőre. 
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https://pannonrtv.com/rovatok/politika/vucicnak-volt-ahhoz-batorsaga-amihez-az-elotte-hatalmon-levoknek-evtizedeken-nem
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/vucicnak-volt-ahhoz-batorsaga-amihez-az-elotte-hatalmon-levoknek-evtizedeken-nem
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/ujra-segit-vajdasagi-barati-egyesulet
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/tobb-mint-400-fiatal-vett-reszt-bermalkozok-talalkozojan-tothfaluban
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Rezes József: fontos a párbeszéd, közös cselekvés, de a legfontosabb a kölcsönös 

tisztelet 
2025. február 17. – KISZo.net 

Kárpátalja a háború árnyékában: közösségek állóképessége és a párbeszéd címmel rendezett 

konferencián Rezes József felszólalásában az egység, a kölcsönös tisztelet és megértés 

fontosságát hangsúlyozta minden helyi lakos számára ezekben a nehéz időkben. A Kárpátaljai 

Határmenti Önkormányzatok Társulásának (KHÖT) ügyvezető igazgatója erről közösségi 

oldalán írt. Rezes József bejegyzésében rámutatott arra, hogy Kárpátalja mindig is a 

multikulturalizmus és a tolerancia példája volt. – Most, amikor háborús kihívásokkal 

szembesülünk, nagyon fontos, hogy ezeket az értékeket megőrizzük – fogalmazott. – Viszont a 

háború negyedik évének küszöbén, előre kell gondolkodnunk. A békébe vetett hitünk egyre 

erősebb és realisztikusabb, de ezzel együtt új kihívásokkal szembesülünk. 

 

Idén is elindult a néptáncpedagógus módszertani képzés Beregszászban 
2025. február 17. – KISZo.net 

A Hagyományok Háza Hálózat – Kárpátalja immáron ötödik alkalommal szervezte meg a 

kezdő néptáncpedagógusok módszertani képzését. Most is sokan, összesen harmincan 

jelentkeztek. A hatvan órás képzésnek a beregszászi Pásztor Ferenc Közösségi és Zarándokház 

ad otthont. Az oktatók ezúttal is Antal Roland és Antal Dóra, a Nyíregyházi Tánctanoda vezetői. 

Váradi Enikő, a Hagyományok Háza Hálózat kárpátaljai kirendeltségének koordinátora 

köszöntőjében kifejtette, a nyíregyházi Antal házaspár közreműködésével negyedik 

alkalommal szervezik meg a képzést. – Nagy öröm, hogy sok ismerős arcot látok, ők azok, akik 

már tudják, hogy mennyi mindent ad ez a képzés, de ugyanolyan öröm, hogy sok új pedagógus 

is érkezett – jegyezte meg Váradi Enikő, majd bemutatta a vendégeket, akik között ott volt Pál 

Lajos népművész. 

 

Sohasem egyedül – Kiss Kata koncertje Kárpátalján 
2025. február 17. – Karpat.in.ua 

Különleges zenei utazás kezdődött itt, Kárpátalján. Kiss Kata, a magyar népdalok és nemzeti 

dalok előadója érkezett vidékünkre, hogy koncertsorozattal adjon reményt és lelki erőt az itt 

élőknek. A ‘Sohasem egyedül’ című turné első állomása a Csapi Református templom volt. A 

koncert célja, hogy a közösség erejét és a zene lélekemelő hatását közvetítse minden résztvevő 

számára. A közös éneklés során mindenki megtapasztalhatta a közösség erejét. A dalok 

ismerősek és a közönség együtt dalol az előadóval, átérezve a zene üzenetét. A koncert nemcsak 

szórakoztatást jelentett, hanem lelki támaszt is azok számára, akiknek most erre van 

szükségük. Kiss Kata szavai is megerősítették: a zene nem csupán művészet, hanem kapocs is 

az emberek között. Az előadás során minden dal egy-egy üzenetet jelentett, amely erőt és 

vigaszt nyújtott a jelenlévőknek. 
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https://kiszo.net/2025/02/17/rezes-jozsef-fontos-a-parbeszed-kozos-cselekves-de-a-legfontosabb-a-kolcsonos-tisztelet/
https://kiszo.net/2025/02/17/rezes-jozsef-fontos-a-parbeszed-kozos-cselekves-de-a-legfontosabb-a-kolcsonos-tisztelet/
https://kiszo.net/2025/02/17/iden-is-elindult-a-neptancpedagogus-modszertani-kepzes-beregszaszban/
https://life.karpat.in.ua/?p=232745&lang=hu
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. február 17. – Kossuth Rádió 

 

Márton Áron Erdély néhai szentéletű püspöke 1896. augusztus 28-án a székelyföldi 

Csíkszentdomokoson született. A kommunista diktatúra idején 1949. június 21-én 

letartóztatták és vizsgálati fogságba került, két évig a bukaresti belügyminisztérium épülete 

alatti börtönben raboskodott, majd a bukaresti katonai hadbíróság 10 év szigorított fegyházra 

és életfogytiglani kényszermunkára ítélte. Végül 1955 márciusában térhetett vissza 

Gyulafehérvárra, ahol 1956-tól tíz éven keresztül nem hagyhatta el a püspöki palotát. A 

meghurcoltatások közepette is kiállt és irányt mutatott az erdélyi híveknek. Boldoggá avatási 

eljárásának ügye 1990-ben kezdődött és folyamatosan haladt előre, decemberben egy újabb 

szakasza kezdődött el. A fejleményekről számolt be szombaton Csíkszentdomokoson dr. 

Cristiana Marinelli, a boldoggá avatási ügyek olaszországi képviselője és Kovács Gergely 

gyulafehérvári érsek, akivel Bíró István beszélgetett.  

  

Politikai aktivizmus akkor és most címmel tartott előadást Popély Gyula történész, a Trianon 

utáni felvidéki magyar történelem jeles ismerője Köbölkúton, a Konzervatív estéken. Napjaink 

történései igazolják a szervezőt, a Ma7 médiacsaládot, hogy a politikai aktivizmus ma is létező 

probléma, amellyel a kisebbségi sorban élőknek mindenképpen foglalkozniuk kell. Popély 

Gyula történésszel Haják Szabó Mária beszélgetett. 

 

Szalagavató ünnepséget tartottak Muzslyán, ahol a templomban, hálaadó szentmisén áldották 

meg a kollégisták szalagjait, amelyeket utána az Emmausz Kollégium tornatermében tűztek fel 

az érettségizőknek.  A bánáti katolikus kollégiumok kilenc évvel ezelőtt szervezték meg az első 

szalagavató bált. Kónya-Kovács Otília összeállításában elsőként Gabona Ferencet, a muzslyai 

Emmausz Fiúkollégium igazgatóját hallják. 

 

Február 14-én nemcsak Bálint-nap, hanem a könyvajándékozás nemzetközi napja is volt. 

Ennek az a célja, hogy egy-egy könyv minél több személyhez eljusson. A temesvári Bartók Béla 

Líceumban már egy évtizede rendeznek különböző foglalkozásokat ezen a napon, olvasásra 

ösztökélve a gyermekeket. A diákok könyveket ajándékoznak az iskola könyvtárának és 

egymásnak is, közösen olvasnak, könyveket „kóstolnak”. Lehőcz László először Balázs Melinda 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Enikő tanítónőt kérte mikrofon elé, aki meghonosította az iskolában a könyvnek ezt az 

ünnepét. 

 

Debrecen város koordinálásával a magyarországi Megyei Jogú Városok Szövetsége tavaly több 

mint 70 millió forint értékű fejlesztéseket hajtott végre kárpátaljai magyar oktatási 

intézményekben. Több iskolát számítógépekkel valamint okos táblákkal szereltek fel. A 

támogatók a napokban a helyszíneken értékelték a fejlesztéseket, és újabb tervek 

végrehajtásáról állapodtak meg. Részletek Iváncsik Attilától. 

 

A nagyváradi görögkatolikus püspöki palota épületében tett látogatást Cseke Attila Románia 

Fejlesztési, közigazgatási és közmunkálatokért felelős minisztere. A város központjában lévő 

impozáns épület 2018 augusztusában kigyulladt, leégett és beszakadt a teljes tetőzete.  Ionescu 

Nikolett összeállításában Cseke Attilát halljuk. 


